
LESSON 10, 1000 WORDS, English with Eva    

1 teach-taught-taught [tiːtʃ-tɑːt-tɑːt] učiť, vyučovať 

 She teaches his kids.   Ona učí jeho deti. 

2 else; what else [els] iný, inam 

 What else do you 
need? 

  Čo ešte (iného) 
potrebujete? 

3 hike, hiking [haɪk, ˈhaɪkɪŋ] túra, turistikovať; pešia 
turistika 

 She likes hiking.   Rada chodí na túry. 

4 ride a bike, ride a 
bicycle, cycle     
ride-rode-ridden 

[raɪd ə baɪk, ˈbaɪsɪkl, 
ˈsaɪkl]    
 [raɪd-rəʊd-ˈrɪdn]  

ísť na bicykli (riadiť 
koleso)              jazdiť (-
jazdil-jazdené) 

 I rode my bike to 
work. 

  Išiel som na bicykli do 
práce. 

5 swim-swam-swum [swɪm-swæm-swʌm] plávať (-plával-plávané) 

 I cannot swim.   Neviem plávať. 

6 project [ˈprɑdʒɛkt/ˈprɑdʒɪkt] projekt, projektovať 

 She has to finish her 
project. 

  Musí dokončiť svoj 
projekt. 

7 think-thought-
thought; thought 
(idea) 

[θɪŋk-θɔ:t-θɔ:t; θɔ:t 
(aɪˈdiə)] 

myslieť (si) (-myslel-
myslené); myšlienka 
(nápad) 

 What do you think?   Čo myslíš? 

8 well [wɛl] no; dobre, zdravý; studňa 

 Well, I don´t know. I 
am not very well. 

  No, ja neviem. Necítim sa 
veľmi dobre (Nie som 
veľmi zdravý). 

9 parent [ˈpɛrənt] rodič 

 His parents left for 
London. 

  Jeho rodičia odišli do 
Londýna (v AJ pre 
Londýn). 

10 drive-drove-driven; 
driver; driver´s 
license, driving 
license 

[draɪv-droʊv-ˈdrɪvn; 
ˈdraɪvər; ˈdraɪvɪŋ 
ˈlaɪsns] 

riadiť (-riadil-riadené); 
vodič; vodičák 

 Can you drive, 
please? 

  Môžeš riadiť, prosím? 

11 train; to train; 
training 

[treɪn; ˈtreɪnɪŋ] vlak; trénovať, školiť; 
tréning, školenie 



 
 
 

We are thinking 
about travelling by 
train. 

  Premýšľame, že by sme išli 
vlakom. 

12 run-ran-run [rʌn-ræn-rʌn] bežať, behať (-bežal-
ubehnuté) 

 Where are you 
running? 

  Kam bežíš? 

13 trip; business trip [trɪp; ˈbɪznəs trɪp] výlet; služobná cesta 

 We were on a trip 
yesterday. 

  Včera sme boli na výlete. 

14 bird [bə:rd] vták 

 Can you see those 
birds? 

  Vidíš (tam)tie vtáky? 

15 family [ˈfæməli/ˈfæmli] rodina, rodinný 

 My family usually 
visits Berlin in March. 

  Moja rodina obvykle 
navštevuje Berlín v marci. 

16 married, single, 
divorced 

[ˈmærid, ˈsɪŋɡl, 
dəˈvɔ:rst] 

ženatý/vydatá, 
neženatý/nevydatá, 
rozvedený 

 I think she is 
divorced. 

  Myslím, že je rozvedená. 

17 kid [kɪd] dieťa 

 Their kids weren´t 
with them. 

  Ich deti s nimi neboli. 

18 feedback [ˈfi:dbæk] spätná väzba 

 Thanks for your 
feedback. 

  Ďakujem za vašu spätnú 
väzbu. 

19 into [ˈɪntə/ˈɪntu] do, dovnútra 

 I don´t want to get 
into trouble. 

  Nechcem sa dostať do 
problémov. 

20 in front of [ɪn frʌnt əv] pred (miesto) 

 Please, wait in front 
of the hotel. 

  Počkaj pred hotelom, 
prosím. 

21 action [ˈækʃn] akcia, akčný 

 I never watch action 
movies. 

  Nikdy nesledujem akčné 
filmy. 

22 alarm [əˈlɑ:rm] alarm, poplach, poľakať 

 I didn´t hear the 
alarm. 

  Nepočula som ten alarm. 

23 dog [dɔɡ/dɑɡ] pes 



 She would like to buy 
a dog. 

  Rada by si kúpila psa. 

24 cat [kæt] mačka 

 They mustn´t have 
cats at home. 

  Nesmú mať doma mačky. 

25 together [təˈɡɛðər] spolu, spoločne 

 We should say it to 
him together. We 
should tell him 
together. 

  Mali by sme mu to 
povedať spolu. 

26 join sb. [dʒɔɪn ˈsʌmˌbɑdi] pripojiť sa k niekomu 

 Do you want to join 
us? 

  Chceš sa k nám pridať? 

27 license [ˈlaɪsns] licencia, povolenie 

 Oh no, I left my 
driver´s license at 
home. 

  Ale nie, nechala som 
doma vodičák. 

28 sure [ʃʊr/ʃər] istý, iste (odpoveď) 

 Are you sure? I 
wouldn´t be so sure. 

  Si si istý? Nebol by som si 
tak istý. 

29 finish [ˈfɪnɪʃ] dokončiť, cieľ 

 I have to finish it 
now. 

  Musím to dorobiť teraz. 

30 work on [wə:rk ɑn] pracovať na, robiť na 

 What are you 
working on these 
days? 

  Na čom teraz robíš? 

31 guy, guys [ɡaɪ] chlapík; ľudia (oslovenie 
skupiny) 

 Hey, guys. How are 
you doing? 

  Hej, lidičky. Ako sa vám 
darí? 

32 hero, pl. heroes [ˈhɪroʊ ] hrdina 

 You´re my hero.   Ty si môj hrdina. 

33 popular [ˈpɑːpjələr] populárny 

 He is a very popular 
man. 

  Je to veľmi populárny 
človek. 

34 trouble [ˈtrʌbl] problém, problémy 

 We were in trouble.   Boli sme v problémoch. 
(Mali sme problém). 

35 cool [kuːl] skvelý, chladný 



 I think it would be 
cool. 

  Myslím, že by to bolo 
skvelé. 

36 engine; fire engine [ˈendʒɪn, faɪr ˌendʒɪn] motor, lokomotíva; 
hasičské auto 

 Its engine is very old.   Jeho motor je veľmi starý. 
37 firefighter [ˈfaɪərˌfaɪtə̮r] hasič 

 All firefighters are 
heroes. 

  Všetci hasiči sú hrdinovia. 

38 shark [ʃɑ:rk] žralok 

 I didn´t see the shark.   Ja toho žraloka nevidel. 

39 motor, motorboat [ˈmoʊtə̮r, 
ˈmoʊtə̮rˌboʊt] 

motor, motorový čln 

 His motorboat is 
parked in Hamburk. 

  Jeho čln je zaparkovaný v 
Hamburgu. 

40 Watch out! Look out! [wɑːtʃ aʊt, lʊk aʊt] Pozor! Bacha! 
 Watch out! A shark!   Pozor! Žralok! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



ORDINAL AND DECIMAL NUMBERS (NUMERALS) [ˈɔːrdənl, ˈdɛsəml] 
(radové a desatinné čísla (číslovky)) 
 
-to imply a position, rank, order of something or somebody compared to something or somebody 
else  
(keď chceme naznačiť pozíciu, postavenie alebo poradie niečoho alebo niekoho v porovnaní s 
niečím alebo niekým iným) 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

      

1. 1st  the first [fɜːrst] prvý 

2. 2nd the second [ˈsɛkənd] druhý 

3. 3rd the third [θɜːrd] tretí 

4. 4th the fourth [fɔːrθ] štvrtý 

5. 5th the fifth [fɪfθ] piaty 

6. 6th the sixth [sɪksθ] šiesty 

7. 7th the seventh [ˈsɛvnθ] siedmy 

8. 8th the eighth [eɪtθ/eɪθ] ôsmy 

9. 9th the ninth [naɪnθ] deviaty 

10. 10th the tenth [tɛnθ] desiaty 

11. 11th the eleventh [ɪˈlɛvnθ] jedenásty 

20. 20th the twentieth [ˈtwɛntiəθ/ˈtwɛniəθ] dvadsiaty 

21. 21st the twenty-first [ˈtwɛni/ˈtwɛnti 
fɜːrst] 

dvadsiaty prvý 

22. 22nd the twenty-second [ˈtwɛni/ˈtwɛnti 
ˈsɛkənd] 

dvadsiaty druhý 

30. 30th the thirtieth [ˈθərti̮əθ] tridsiaty 

40. 40th the fortieth [ˈfɔrti̮əθ] štyridsiaty 

50. 50th the fiftieth [ˈfɪftiəθ] päťdesiaty 

100. 100th the hundredth [ˈhʌndrədθ] stý 

1000. 1000th the thousandth [ˈθaʊznθ] tisícý 

     



DECIMAL NUMBERS, DECIMALS, DECIMAL NUMERALS, FRACTIONS [ˈfrækʃns] 
(desatinné čísla, desatinné číslovky, zlomky) 
 
-to measure small amounts (fractions), to divide something to smaller parts 
(keď meriame malé časti (zlomky), keď niečo delíme na menšie časti) 
-the fractional part is separated by a decimal point [pɔɪnt]. You can say: “point” or “and.” 
(zlomková časť sa oddeľuje desatinnou čiarkou (v AJ bodkou). Môžete povedať: „point (celá, 
celých, celé…)“ alebo „and (a)“.) 
-one tenth, hundredth, thousandth, ten thousandths 
( jedna desatina, stotina, tisícina, desaťtisícina) 
1/3      one third (tretina) 
2/3      two thirds (dve tretiny) 
½         a half, one half, half (pl.= halves) (polovica) 
0.5      zero point five, zero and five tenths (nula celá päť, nula a päť desatín) 
¼         a quarter, one quarter, quarter (pl. = quarters) (štvrť, štvrtina) 
¾         three quarters, three fourths (not used very often-moc sa nepoužíva) (tri štvrtiny) 
1/8     one eighth (jedna osmina) 
1.123 one point one hundred twenty three, one point one two three, one AND one hundred and 
twenty three thousandths 
(jedna celá sto dvadsaťtri, jedna celá jedna dva tri, jedna a sto dvadsaťtri tisícin) 
0.02   zero point zero two, zero and two hundredths (nula celá nula dva, nula a dve stotiny) 
2.25   two point twenty five, two point two five, two and twenty five hundredths 
(dve celé dvadsaťpäť, dve celé dva päť, dve a dvadsaťpäť stotín) 
654.8936 six hundred and fifty four point eight thousand nine hundred and thirty six , six hundred 
and fifty four point eight nine three six,  six hundred and fifty four AND eight thousand nine 
hundred and thirty six ten thousandths (….desaťtisícin) 
 
Note: one third in a hockey match is a “period” 
(pozn.: tretina v hokeji sa nazýva “period”) 

       
 
 
 



 

MULTIPLE NUMERALS, MULTIPLICATIVE NUMERALS  
[ˈmʌltəpl, ˌmʌltiˈplɪkətɪ̬v] 
(násobné číslovky) 
 
-to multiply something or some action 
x = times [taɪmz] 
(keď chceme niečo vynásobiť) 
(krát) 
 
1x           once, one time           [wʌns] 
2x           twice, two times        [twaɪs] 
3x           three times                  
4x           four times                    
100x       a hundred times         
200x       two hundred times      
1000x     a thousand times       
 
Note: as an adjective we can also use: onefold 
[wʌnfoʊld], twofold, threefold etc., or single, double, 
triple, quadruple etc.) 
(pozn.: ako prídavné meno je možné použiť tiež: 
jednoduchý, dvojnásobný, trojnásobný atď. alebo 
jednoduchý, dvojitý, trojitý, štvornásobný atď.)  
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

PRESENT SIMPLE AND PAST SIMPLE  
(přítomný a minulý čas prostý) 
 
PRESENT     + (infinitive without “to,” 3rd person sg. –s) 
                         (infinitív bez “to,” v 3. os. j.č. koncovka -s) 
                      - (don´t +infinitive, 3rd  person sg.= doesn´t + infinitive) 
                        (don´t + infinitív, v 3. os. j.č. –doesn´t + infinitiv) 
                      ? (do + inf., 3rd person sg.= does + inf.) 
                          (do + infinitív, v 3. os. j.č. – does) 
 
-usually, sometimes, often, every day, every year, never, always, general truth, description of 
facts….. 
obvykle, niekedy, často, každý deň, každý rok, nikdy, vždy, všeobecná pravda, popis faktov….) 
 
I live in Paris. I work in hospital. I have no time. I drink coffee every day. She never drinks 
coffee. Do you like it? Does he need it? She doesn´t want it. We don´t play tennis. 
(Žijem v Paríži. Pracujem v nemocnici. Nemám čas. Každý deň pijem kávu. Ona nikdy nepije 
kávu. Páči sa ti to? Potrebuje to? Ona to nechce. Nehráme tenis.) 
 
PAST            + (the second column of the verbs, past simple form of the verb) 
                         (druhý stĺpec slovies, minulý prostý čas slovesa) 
                      - (didn´t + infinitive without “to”) 
                         (didn´t + infinitív  bez “to”) 
                      ? (did + inf.) 
                         (did + infinitív) 
 
-yesterday, ….ago, in 2015, last summer, past week; finished matters, events, actions in the 
past; more actions-one after another in the past …. 
(včera, pred…., v roku 2015, minulé leto, minulý týždeň, dokončené záležitosti, ukončené akcie 
v minulosti, viac akcií za sebou v minulosti)…. 
 
I lived in Paris in 2015. I worked in hospital when I was younger. I had no time yesterday. I 
drank all coffee, she didn´t. Did you like it? Did he need it? She didn´t want it. We didn´t play 
tennis last summer. I went upstairs, washed my face and brushed my teeth. 
(V roku 2015 som žil v Paríži. Pracoval som v nemocnici, keď som bol mladší. Včera som nemal 
čas. Vypil som všetku kávu, ona nie. Páčilo sa ti to? Potrebovala to? Ona to nechcela. Minulé 
leto sme nehrali tenis. Išiel som hore, opláchol si tvár a umyl si zuby.) 
 



PRESENT CONTINUOUS AND PAST CONTINUOUS 
(prítomný a minulý priebehový čas) 
   
PRESENT     + (be + -ing)             (byť + -ing) 
                      - (be not +-ing)        (byť + zápor + -ing) 
                      ? (swap the subject and “be”)       (otočte poradie podmetu a slovesá byť) 
 
-something is happening or a person is doing something now, right now, around now, these days, 
currently, temporarily 
(niečo sa práve deje alebo nejaká osoba niečo robí teraz, práve teraz, okolo teraz, v týchto dňoch, 
v súčasnej dobe, dočasne) 
 
I am learning English now. Where are you going? I am not sleeping right now. She is reading an 
interesting book these days. Is she playing now? 
(Práve sa učím angličtinu. Kam ideš? Práve nespím. V týchto dňoch číta zaujímavú knižku. Hrá 
teraz?) 
-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
PAST            + (was/were + -ing)              (minulý čas slovesa byť +-ing) 
                      - (was/were not +-ing)        (minulý čas slovesa byť + not + -ing) 
                      ? (swap the subject and “be”)  (otočte poradie podmetu a sovesa byť v minulom čase) 
 
--something was happening or a person was doing something in a certain moment, for a certain 
period of time in the past: this time yesterday, at 5 o´clock yesterday, during yesterday´s lunch….. 
when more actions were happening together, parallelly 
(niečo prebiehalo alebo nejaká osoba niečo robila v určitom okamihu, po určitú dobu v minulosti: 
touto dobou včera, včera o piatej, počas včerajšieho obeda .... keď viac akcií prebiehalo súbežne) 
 
I came home and my mom was cooking, my father was reading a book and my kids were running 
around. When I was walking in the park, I met Sue. This time yesterday I was sleeping already. I 
couldn´t answer the phone at 5 yesterday because I was playing tennis at that time. 
(Prišla som domov a mama varila, otec si čítal knižku a deti pobehovali okolo. Keď som sa 
prechádzala po parku, stretla som Sue. Touto dobou včera som už spala. Včera o piatej som 
nemohla zdvihnúť telefón, pretože som v tom čase hrala tenis .) 
 
    
 

 

 
 


